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Zápis číslo 4/2015  

ze zasedání Komise životního prostředí Rady města Milevska  
________________________________________________________________________________ 
 
termín jednání:           30.04.2015   od: 13,30  do: 16,15   hodin 

místo jednání:            Zasedací místnost MěÚ Milevsko, Sažinova 843, 399 01 Milevsko + terénní šetření 

 
 
Přítomni:      
za komisi ŽP:    Jan Kozák  

Mgr. Vlasta Machartová 
   Milan Černý 
   František Hejhal 

Jaroslav Kolář 
    Ing. Vladimír Ondruška 
    Dana Řezáčová 
Za OŽP:   Ing. Hana Hadrbolcová 
  Ing. Jana Burdová 
 
Omluveni:   Mgr. Karolína Mitísková  
  Petr Hladký 
 
Program:  
 

1. Návrhy parkových úprav ve městě 
2. Projednání připravovaného poptávkového řízení na projekt „Regenerace zeleně na Píseckém 

předměstí“ 
3. Projednání údržby zeleně na plochách v nájmu DK 
4. Připomínky a náměty členů KŽP  
5. Podněty ke kácení dřevin na pozemcích ve vlastnictví města 

 
Jednání: 
 

1. Návrhy parkových úprav ve městě 
 
Členové komise navrhují provedení následujících parkových úprav ve městě: 

- vysazení 1 ks jedle vznešené a dvou až tří kusů okrasných keřů jako náhradní výsadbu za 
pokácení douglasky tisolisté ve dvoře domu čp. 737 v ul. Št. Dvořáka 

- vysazení řady převislých sakur před domem čp. 1129-1130 v ul. J. A. Komenského jako 
náhradní výsadbu za pokácení douglasky tisolisté před domem čp. 1129 

- osázení plochy mezi domy čp. 977-978 a 979-980 v ul. J. A. Komenského – v této lokalitě bylo 
v loňském roce odstraněno staré nefunkční pískoviště a vznikla zde plocha, kde není vyjma 
stříhaného živého plotu žádná vzrostlá zeleň. Zde komise pověřila člena komise pana 
Jaroslava Koláře zpracováním jednoduchého projektu na výsadbu dřevin. Komise navrhuje 
výsadbu 1 ks jedle ojíněné a 2 douglasek tisolistých vysazených do trojúhelníku ke stávajícímu 
živému plotu a dále vysazení dvou nižších stromů (např. javorů) do středu plochy. Plánovanou 
výsadbu komise doporučuje projednat s nájemníky obou domů. 

 
Poznámka OŽP: Před domem čp. 1129-1130 vede plyn, před částí domu navíc kanalizace a přípojka 
teplovodu. Bude nutné nejdříve prověřit, zda je v této lokalitě výše navržená výsadba vůbec reálná. 
V případě nereálnosti výsadby stromů doporučuje OŽP realizovat alespoň výsadbu vyšších keřů.     
  
   

2. Projednání připravovaného poptávkového řízení na projekt „Regenerace zeleně na Píseckém 
předměstí“ 
Tajemnice KŽP informovala členy komise o přípravě projektu na revitalizaci zeleně na Píseckém 
předměstí. Bylo dohodnuto, že bude vypsána poptávka na cenovou nabídku na vypracování projektové 
dokumentace sídlištní zeleně a dále vypracování projektové studie navazujících ploch (lokalita u 
Suchanova rybníka a nově založený park nad rybníkem) s cílem do budoucna funkčně propojit celou 
lokalitu. V poptávkovém řízení bude jasně deklarováno, že vybraný zhotovitel bude od počátku prací na 
projektu úzce spolupracovat s komisí životního prostředí.     
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3. Projednání údržby zeleně na plochách v nájmu DK 

Za účasti ředitele DK pana Víta Kratochvíla byla projednána údržba zeleně na plochách, které má Dům 
kultury v nájmu. Jedná se o plochy z boku budovy (z ul. kpt. Nálepky) a za budovou (z ul. J. A. 
Komenského).  
Na místě bylo dohodnuto, že budou provedeny tyto úpravy:  

- Dosazení cca 10 ks sazenic habru a ořez (příp. přihnojení) habrového živého plotu (možné i 
větší seříznutí pro podporu větvení) 

- Úprava podchodné výšky u lípy z ul. kpt. Nálepky u vchodu do vinárny ořezáním větví do výšky 
cca 3 metrů (referentka OŽP poučí pověřeného pracovníka DK o ošetření řezných ran proti 
vniknutí nákazy)  

- Zmlazení keřů u plotu podél ul. kpt. Nálepky na výšku cca 30 cm 
- Bezpečnostní řez stromů v amfiteátru (odstranění suchých, příp. nalomených či zavěšených 

větví)   
 
Dále bylo konstatováno, že se v amfiteátru nachází větší množství stromů k pokácení (hustá výsadba, 
nevhodné vysazení, potenciální nebezpečí pádu na návštěvníky amfiteátru, apod.) a bylo dohodnuto, 
že komise v podzimním období vytipuje stromy k pokácení, případně zde navrhne novou výsadbu.  
 
 

4. Připomínky a náměty členů KŽP  
Pan Ondruška a paní Machartová upozornili na nevhodné umístění některých kontejnerů na tříděný 
odpad (u Aspasie, ul. Gen. Svobody) a doporučují odboru dopravy posoudit stanoviště kontejnerů 
z hlediska bezpečnosti silničního provozu.  
 
 

5. Podněty ke kácení dřevin na pozemcích ve vlastnictví města 
 

Žádost o pokácení smrku pichlavého z boku domu čp. 1008 v ul. J. A. Komenského (Bočanovi)  
Tajemnice KŽP předložila členům komise opětovnou žádost manželů Bočanových o pokácení smrku 
pichlavého rostoucího z boku domu čp. 1008 v ul. J. A. Komenského. V žádosti je uvedeno, že strom 
se nachází 3 m od oken žadatelů a naprosto zamezuje přístupu světla do bytu. Jako další argument je 
uvedena kapající smůla a padající jehličí na auta stojící pod stromem a reálné nebezpečí pádu stromu. 
Žadatelé dále uvádějí, že v blízkosti domu se nacházejí samé vzrostlé stromy, které stíní, jsou 
nebezpečné v případě pádu a jsou zdrojem alergenů (břízy) a nečistot. Žadatelé vyslovují názor, že 
takové stromy do města nepatří.  
Komise ŽP se žádostí o pokácení stromu zabývala již na svém zasedání dne 14.11.2013 a pokácení 
stromu nedoporučila. Konstatovala, že se jedná o zdravý strom ve výborné kondici, bez defektů a 
fyziologických anomálií, který je významnou dominantou v daném prostředí. S názorem žadatelů, že 
vzrostlé stromy do města nepatří, zásadně nesouhlasí. Význam vzrostlé zeleně ve městech je 
nesporný. Vzrostlá zeleň pohlcuje oxid uhelnatý, oxidy dusíku a jemný polétavý prach, který je zdrojem 
vážných onemocnění. Vzrostlé stromy odpařují velké množství vody, čímž zvyšují vzdušnou vlhkost a 
zlepšují tak kvalitu vzduchu. Fungují jako významná protihluková bariéra a mají řadu dalších 
významných funkcí (poskytují stín v horkých letních dnech, zpomalují rychlost větru, poskytují úkryt 
živočichům, apod.).  
Závěr: Komise žádost důkladně posoudila, přičemž vzala v úvahu všechny výše uvedené 
skutečnosti a trvá na svém nesouhlasném stanovisku.  

 Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se):   7/7/0/0 
 
 

Žádost o pokácení douglasky tisolisté u garáží Pod Májovinou (p. Jánová) 
Tajemnice KŽP předložila členům komise žádost paní Jánové o pokácení douglasky tisolisté rostoucí 
v blízkosti garáže žadatelky. Jako důvod žádosti je uvedeno, že strom svými kořeny zvedá podlahu 
garáže. Žadatelka chce podlahu garáže v letošním roce opravovat a obává se, že pokud budou při 
opravě podlahy poškozeny kořeny, může být narušena stabilita stromu a hrozí následný pád stromu.   
Komise ŽP provedla za účasti žadatelky na místě šetření, kde bylo zjištěno, že se jedná o strom 
v dobrém zdravotním stavu, ve výšce 130 cm nad zemí je 167 cm, roste cca 3 metry od garáže 
žadatelky. Dále bylo zjištěno, že kořeny stromu opravdu zasahují pod budovu garáže a způsobují 
zvlnění její podlahy.  
Závěr: Komise žádost posoudila a zvedání podlahy garáže posoudila jako opodstatněný důvod 
k poražení stromu a s pokácením douglasky souhlasí. 
Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se):   7/5/2/0 
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             Žádost o pokácení vzrostlých stromů u garáží na starém sídlišti (vlastníci garáží) 

 Tajemnice KŽP předložila členům komise žádost majitelů garáží na starém sídlišti o posouzení 
zdravotního stavu některých stromů.  

  
 Jedná se o žádost pana Kofroně a pana Koukla, kteří navrhují pokácení tří vzrostlých smrků nad jejich 

garážemi. Jako důvod k pokácení žadatelé uvádějí obavy z pádu stromů na garáže. Komise žádost 
posoudila a konstatovala, že se jedná o trojici smrků, kde jeden z nich již dosahuje velké výšky a 
v případě většího větru by opravdu časem mohlo dojít k pádu stromu, u dalšího z nich se objevují 
obnažené kořeny z důvodu sesouvajícího se svahu a u třetího z nich došlo v minulosti k ulomení 
špičky.  

         Závěr: Členové komise dospěli k závěru, že trojice smrků nemá z dlouhodobějšího hlediska větší 
perspektivu a z důvodu bezpečnosti se přiklonili k jejich pokácení.      
Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se):   7/5/2/0 

  
Dále se komise zabývala návrhem pana Vacka, který žádá o posouzení zdravotního stavu stromů 
rostoucích ve svahu nad jeho garáží. Také on se obává pádu stromů na garáž. Zde se jedná o skupinu 
tří smrků nižšího vzrůstu a dvou bříz. V tomto případě komise konstatovala, že se jedná o perspektivní 
skupinu dřevin v dobrém zdravotním stavu, které přilehlé garáže neohrožují a nevidí zde důvod pro 
pokácení žádného ze stromů.    
Závěr: Komise  nesouhlasí s pokácením dřevin.  
Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se):   7/7/0/0 

 
 
Stanovisko OŽP: Odbor životního prostředí se ztotožňuje s doporučeními Komise životního prostředí.  

 

 

 

 
            Komise ŽP 
 
            navrhuje:  
 

 vysazení 1 ks jedle vznešené a dvou až tří kusů okrasných keřů ve dvoře domu čp. 737 v ul. Št. 
Dvořáka jako náhradní výsadbu za pokácení douglasky tisolisté 

 vysazení 1 ks jedle ojíněné, 2 ks douglasky tisolisté a 2 ks javorů v ul. J. A. Komenského mezi 
domy čp. 977-978 a 979-980 

 vysazení řady převislých sakur před domem čp. 1129-1130 v ul. J. A. Komenského jako náhradní 
výsadbu za pokácení douglasky tisolisté před domem čp. 1129  

 provést údržbu zeleně na plochách v nájmu DK. Práce budou spočívat v následujících pracech: 
- dosazení cca 10 ks sazenic habru a ořez habrového živého plotu  
- úprava podchodné výšky u lípy z ul. kpt. Nálepky u vchodu do vinárny ořezáním větví do výšky 

cca 3 metrů  
- zmlazení keřů u plotu podél ul. kpt. Nálepky na výšku cca 30 cm 
- bezpečnostní řez stromů v amfiteátru (odstranění suchých, příp. nalomených větví)   

 
doporučuje: 

 doporučuje odboru dopravy posoudit stanoviště kontejnerů z hlediska bezpečnosti silničního 
provozu.  

 
souhlasí: 

 s pokácením douglasky tisolisté u garáží Pod Májovinou 

 s pokácením tří ks smrku ztepilého u garáží na starém sídlišti 
 
 

nesouhlasí: 

 s pokácením smrku pichlavého z boku domu čp. 1008 v ul. J. A. Komenského 

 s pokácením skupiny dřevin (tři smrky ztepilé a dvě břízy bělokoré) u garáží na starém sídlišti 
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Pro příští zasedání komise životního prostředí byly navrženy termíny ve čtvrtek 11. nebo 18. června 2015 v 13,30 hod. 
 
 
 
 

V Milevsku dne: 11.05..2015 
 
 
 
Zapsala: Ing. Hana Hadrbolcová, v.r.  
tajemnice Komise životního prostředí 
 
 
Jan Kozák, v.r. 
předseda Komise životního prostředí 
 
 
 
 
 

 


